

**MESYUARAT PERTAMA PENGGAL KEDUA
DEWAN UNDANGAN NEGERI PULAU PINANG
YANG KELIMA BELAS
24 MEI 2024**

PERKARA : 5(B)52

**SOALAN LISAN OLEH AHLI KAWASAN PINANG TUNGGAL
YB BUKHORI BIN GHAZALI**

52. Senaraikan nama keluarga dan bilangan miskin dan miskin tegar di DUN Pinang Tunggal.
- (a) Apakah perancangan Kerajaan Negeri bagi menoktahkan miskin tegar sebagaimana saranan PMX menjelang 1 Jun 2024?
 - (b) Jika masih ada, apakah sasaran ini dapat dicapai dalam jangka masa terdekat ini?

**YB LIM SIEW KHIM
MENJAWAB BAGI PIHAK YAB KETUA MENTERI**

52. Bilangan Miskin dan Miskin Tegar di Pulau Pinang mengikut pecahan Daerah dan Kawasan Dewan Undangan Negeri adalah seperti di **LAMPIRAN A** yang akan diletakkan di atas meja Yang Berhormat selepas sesi soalan lisan. Maklumat miskin dan miskin tegar untuk DUN Pinang Tunggal akan dikemaskini.
- (a) Selaras dengan saranan Perdana Menteri Malaysia, Kerajaan Negeri telah mengambil beberapa langkah proaktif dalam

menoktahkan miskin tegar di negeri ini. Antara perancangan yang telah dilaksanakan merangkumi:

- (i) Menyalurkan bantuan kewangan di bawah peruntukan Kerajaan Negeri. Bantuan-bantuan di bawah seliaan Jabatan Kebajikan Masyarakat (JKM) ini merangkumi Bantuan Agenda Ekonomi Saksama (BAES) secara bulanan manakala bantuan-bantuan lain seperti Bantuan Pendidikan Pelajar Miskin, Bantuan Bencana Alam, Tabung Bantuan Segera Negeri, Bantuan Latihan Sambil Belajar dan Bantuan Alat Tiruan/ Alat Sokongan;

- (ii) Memberi bantuan kewangan secara bulanan melalui Program BAES untuk membantu dan membasmi kemiskinan di Pulau Pinang. Pemberian BAES merupakan kesinambungan pemberian Bantuan Am JKM yang dijenamakan semula daripada Program Agenda Ekonomi Saksama (AES). Setiap Ketua Isi Rumah (KIR) yang memenuhi syarat-syarat kelayakan penerimaan BAES akan dibayar pada kadar antara RM100.00 (minimum) sehingga RM1,300.00 (maksimum) sebulan;

- (iii) Melaksanakan Program *2 Years Exit Programme (2YEP)* kepada penerima-penerima bantuan JKM yang layak. Program yang berkonsepkan kebajikan produktif ini menyediakan peserta program ke arah kehidupan yang lebih berdikari agar tidak bergantung kepada bantuan kerajaan semata-mata untuk sara hidup selain mewujudkan peluang penjanaaan sumber pendapatan yang stabil dan berterusan kepada peserta program;

- (iv) Mengadakan kursus-kursus kemahiran di bawah Program Pembangunan Modal Insan. Melalui program ini, keluarga miskin digalakkan menyertai kursus-kursus kemahiran tertentu seperti kursus masakan atau jahitan supaya kemahiran tersebut boleh dimanfaatkan untuk menjana pendapatan dan hidup berdikari tanpa perlu bergantung kepada bantuan kerajaan;

- (v) Melaksanakan Program Peningkatan dan Pemulihan Ekonomi di bawah Program Peningkatan dan Pemulihan Ekonomi. Program ini memfokuskan kepada peniaga

kecil sepenuh masa termasuk golongan miskin yang menjalankan perniagaan. Individu yang telah menjalankan perniagaan sekurang-kurangnya satu (1) tahun dan berpendapatan kurang daripada RM3,000.00 sebulan adalah layak untuk mendapat bantuan peralatan dalam usaha mengembangkan lagi perniagaan sedia ada;

- (vi) Menyediakan perkhidmatan Skim Pinjaman Harapan (SPH) kepada usahawan atau anak negeri yang ingin menceburi bidang keusahawanan. SPH di bawah seliaan Perbadanan Pembangunan Pulau Pinang (PDC) ini menyediakan saluran modal tambahan yang mudah dan tidak membebankan peminjam tanpa syarat-syarat kelayakan yang kompleks dan menyukarkan proses pinjaman. Program pinjaman mikro kredit memberi peluang kepada usahawan tempatan, penganggur dan golongan B40 untuk menceburi bidang keusahawanan dengan membuat pinjaman wang tanpa sebarang cagaran dan penjamin. Golongan miskin ini dapat

menggunakan pinjaman yang disediakan ini untuk mengubah nasib hidup mereka;

- (vii) Menyediakan kemudahan pinjaman kredit Tabung Usahawan Tani (TUT) Negeri Pulau Pinang. Tabung pinjaman mikro kredit tanpa faedah ini diwujudkan bagi memberi dorongan kepada penternak, petani dan nelayan dalam golongan B40 khususnya untuk menjadikan sektor industri asas tani sebagai kerjaya dan punca pendapatan yang besar. Dahulunya dikenali sebagai Tabung Usahawan Tani Muda (TUTM) dan memfokuskan kepada belia, kini had umur tabung tersebut telah diperluas kepada peminjam berumur 18 hingga 60 tahun; dan
- (viii) Memberi bantuan makanan kepada golongan sasaran yang telah dikenal pasti termasuklah golongan miskin. Program yang dinamakan sebagai Program Mutiara Foodbank ini berkonsepkan pengagihan semula makanan yang diselamatkan dan masih boleh dimakan dari pelbagai pasar raya sekitar Pulau Pinang kepada penerima manfaat.

Selain ini, Kerajaan Persekutuan turut memperkenalkan Inisiatif Pendapatan Rakyat (IPR) sebagai usaha menoktahkan kemiskinan tegar. IPR menumpukan kepada pengupayaan golongan termiskin supaya meningkatkan potensi pendapatan. Tiga (3) inisiatif yang diberi tumpuan di bawah IPR adalah Inisiatif Usahawan Tani (INTAN), Inisiatif Usahawan Makanan (INSAN) dan Inisiatif Operator Perkhidmatan (IKHSAN).

Usaha ini akan terus dilaksanakan dan ditambah baik setiap masa sesuai dengan perkembangan ekonomi negara. Ternyata, setiap usaha yang dilakukan oleh Kerajaan Negeri mahupun Kerajaan Persekutuan adalah untuk memastikan sumbangan sampai kepada rakyat yang memerlukan dan jumlah miskin tegar dapat dikurangkan. Melalui proses pembersihan data dapat membantu Jabatan/Agensi pemberi bantuan untuk mengenal pasti bentuk bantuan yang dapat disalurkan kepada Ketua Isi Rumah (KIR) atau Ahli Isi Rumah (AIR) bagi mengeluarkan mereka dari kategori Miskin Tegar. Proses pembersihan data bersama Jabatan/ Agensi

pemberi bantuan amat berkesan apabila kesemua KIR/ AIR dalam kategori Miskin Tegar diperhalusi secara individu untuk membantu mereka keluar daripada kategori Miskin Tegar. Namun, hakikatnya untuk sesebuah negeri keluar dari sifar miskin tegar secara kekal adalah sukar dicapai sepenuhnya.

- (b) Sasaran ini tidak dapat dicapai sepenuhnya kerana proses verifikasi bancian ke atas permohonan eKasih dan proses pemutihan data yang dilaksanakan hanya untuk menotahkan miskin tegar dalam satu tempoh tertentu sahaja namun hakikatnya data Miskin Tegar masih wujud di dalam Sistem eKasih.